
Generations of Grace:  

The following lesson was taught in children’s church this Sunday, Sept 24, 2023 

MESSAGE: God leads Nehemiah to reconstruct the wall 

PASSAGE:Nehemiah 1:1 – 7:73a  

PRINCIPLE: God helps His people accomplish His work. 

ASK YOUR CHILD:What did Nehemiah do when he heard the news about Jerusalem?  Why 

were Nehemiah and the Jews encouraged to rebuild the walls?  What did Nehemiah’s enemies 

think about the walls being rebuilt?  How did Israel’s enemies first try to stop the walls from 

being rebuilt?  How did the people respond to Sanballat’s mocking and threat of attack?  How 

did the rich Jews undermine the work?  How did Nehemiah stop the rich Jews from sinning?  

How else did Nehemiah’s enemies try to stop the wall? 

APPLY:  God is ready, willing, and able to forgive our sin when we confess it before Him. What 

are some reasons we put off confessing our sin?  Are you willing to take more risks when you 

know your parents are there to help you succeed?  Compare this to God’s people and their 

trust in Him.  What are some ways you demonstrate a healthy fear of God?  How does this 

shape your character?  How does your character (reputation) either strengthen or weaken 

what you say?  

以下是 2023 年 9 月 24 日兒童祟拜 Generations of Grace 的課題: 

 

信息: 神帶領尼希米重建城牆 

 

經文: 尼希米記 1:1 – 7:73a 

 

中心思想: 神幫助祂的子民完成祂的工作。 

 

問你的子女: 尼希米聽到有關耶路撒冷的消息後他做了什麼？為什麼尼希米和猶太人得

到鼓勵重建城牆？尼希米的敵人對城牆的重建有何看法？以色列的敵人最初是如何試圖

阻止城牆重建的？人民對參巴拉的嘲笑和攻擊威脅有何反應？富有的猶太人如何破壞這

項工作？尼希米如何阻止富有的猶太人犯罪？尼希米的敵人還如何試圖阻止城牆重建？ 

 

應用: 當我們在神面前認罪時，神就準備好、願意並且能夠赦免我們的罪。我們拖延認

罪的原因有哪些？當你知道父母會幫助你成功時，你是否願意承擔更多的風險？將此與

神的子民及他們對祂的信任進行比較。你可以透過哪些方式表現出對神帶有適當的敬畏

呢？這如何塑造你的性格？你的性格（聲譽）如何加強或削弱你所說的話？ 


